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Protokół Nr 10/2025 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Wierzchosławice 

odbytego w dniu 9 czerwca 2025 r. 

w Urzędzie Gminy Wierzchosławice (I piętro – Sala Konferencyjna) 

Posiedzenie rozpoczęto 9 czerwca 2025 r. o godzinie 15:30, a zakończono o godzinie 15:48 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 2 członków Komisji: 

Obecni: 

1. Roman Kucharski 

2. Tomasz Pochroń 

3. Artur Wrona 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 Wojciech Aleksander – Zastępca Wójta Gminy 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Roman Kucharski. Przywitał 

zaproszonych gości, poinformował, że w posiedzeniu uczestniczy wymagana ilość członków 

Komisji, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że Radni wraz z materiałami na Komisję otrzymali 

proponowany porządek posiedzenia, innych propozycji do porządku posiedzenia nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Roman Kucharski, Artur Wrona 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Pochroń 

 

Przyjęto porządek posiedzenia, jak niżej: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 8/2025 z posiedzenia odbytego dnia 14 kwietnia 2025 r. 

4. Rozpatrzenie apelu – petycji do członków samorządów Województwa Małopolskiego. 

5. Wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia.  

 

3. Przyjęcie protokołu Nr 9/2025 z posiedzenia odbytego dnia 27 maja 2025 r. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Gminy oraz przekazany członkom Komisji elektronicznie.  

 

Pytań oraz uwag do protokołu nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu Nr 9/2025 z posiedzenia odbytego dnia 27 maja 2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Roman Kucharski, Artur Wrona 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Pochroń 

 

4. Rozpatrzenie apelu - petycji do członków samorządów Województwa Małopolskiego. 

- Roman Kucharski: na poprzednim posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Nr 9 

omówiłem treść apelu i petycji nadesłanej do Rady Gminy Wierzchosławice przez tarnowskie 

organizacje w sprawie zastopowania przez Rząd RP coraz większego napływu migrantów na 

teren Polski z krajów zachodnich, zwłaszcza z Niemiec. Sytuacja ta stanowi duże zagrożenie dla 

bezpieczeństwa obywateli Polski. Na tym posiedzeniu przedstawiłem też skrótowo, co dzieje się 

obecnie w takich krajach, jak Francja, Niemcy, Szwecja, Anglia, Austria, Belgia, które zalane są 

ogromną falą migrantów. W Internecie pojawia się coraz więcej filmów nagranych przez 

tamtejszych mieszkańców, a dotyczących awantur ulicznych wywołanych przez tłumy 

agresywnych migrantów. Dochodzi do starć z Policją, która ma poważne problemy 

z opanowaniem sytuacji, płoną samochody, policyjne radiowozy, rozbite sklepy, straty są 

ogromne. W wielu miastach i w krajach zachodnich sytuacja wymyka się spod kontroli. Nie 

szukają oni pracy, aby zarobić na swoje utrzymanie, żądają dodatków socjalnych, wywołują 

awantury, budząc strach wśród tamtejszej ludności, która boi się wychodzić z domu. Obywateli 

Polski zaszokowały ujawnione niedawno informacje dotyczące kosztów budowy w Polsce tzw. 

centrów integracji cudzoziemców. Budowa jednego z takich już otwartych ośrodków kosztowała 

prawie 40 milionów złotych. My jako samorządowcy chcąc wybudować plac zabaw dla 

przedszkolaków, czy wybudować żłobek musimy szukać funduszy, czasem zabrać na ten cel 

fundusze z innej inwestycji, a tu migrantom przeznacza się tak wysokie kwoty. Dużo jest 

w Polsce emerytów, którzy przepracowali 30 – 40 lat i otrzymują po 2 500 – 3 000 zł emerytury. 

Trudno się więc się dziwić, że wielu polskich obywateli buntuje się i żąda od władz 

zastopowania napływu nielegalnych migrantów do Polski. Niektórzy mieszkańcy mówią, że 

przecież na razie nic się w Polsce groźnego nie dzieje. Jednak widząc, co się dzieje już w krajach 
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zachodniej Europy trzeba działać, bo napływ setek tysięcy migrantów do Polski może 

spowodować destabilizację kraju, bo Polacy będą ich utrzymywać. To są ludzie obcy kulturowo, 

innej religii, którzy nie potrafią się asymilować do nowych warunków, żyją według swojego 

prawa. Można u nich zaobserwować brak szacunku dla kobiet, przemoc, gwałty i pytanie, czy 

tego chcą Polacy. Nie pomagają protesty mieszkańców i samorządowców w różnych miastach 

w Polsce. Proponuję, aby Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaproponowała Radzie Gminy 

Wierzchosławice przyjęcie do wiadomości nadesłanego apelu w formie petycji skierowanej do 

Rady Gminy i poparcie jego treści. Uważamy jednak, że jedyną szansą skutecznego 

zablokowania masowego napływu nielegalnych migrantów do Polski jest zapowiadana przez 

Prezydenta elekta dr Karola Nawrockiego decyzja o jednostronnym wypowiedzeniu przez Polskę 

Paktu Migracyjnego Unii Europejskiej, co nastąpi po objęciu urzędu Prezydenta RP. Większość 

mieszkańców naszej Gminy oczekuje, że tak ważna dla narodu polskiego decyzja będzie jedną 

z pierwszych decyzji nowego Prezydenta RP. Z góry wiadomo, że wysyłanie przez samorządy 

apeli do rządu polskiego o podjęcie skutecznych działań, aby zatrzymać napływ nielegalnych 

migrantów na niewiele się zda. Dlatego decyzja nowego Prezydenta RP może postawić tamę dla 

nielegalnych imigracji.  

 

- Artur Wrona: ja nie muszę nic dodawać, wszystko zostało zawarte w tym, co Pan powiedział. 

Jest to niebezpieczeństwo, z którym trzeba walczyć, takie jest moje stanowisko. 

 

- Roman Kucharski: ja w swojej wypowiedzi zaproponowałem, żeby po prostu przyjąć do 

wiadomości apel – petycję. 

 

- Wojciech Aleksander: ja bym prosił, żeby Państwo się wstrzymali przed jeszcze 

decydowaniem tak do końca, temat jest świeży. Różnie do tego podchodzą samorządy. Zdarzają 

się gminy, które podejmują taką uchwałę. Istnieje też takie ryzyko na przykład, że może się 

okazać, że nam zablokują środki z Unii Europejskiej. Są sytuacje, w których oddolnie próbujemy 

coś zablokować, a później się okazuje, że są problemy z otrzymaniem środków z Unii 

Europejskiej. Jesteśmy po rozmowach z Pełnomocnikiem ds. dotacji unijnych, że jest to możliwe, 

jeżeli podjęlibyśmy uchwałę konkretnie pod wpływem tej petycji. Prosiłbym jeszcze, żeby się 

powstrzymać od przyjmowania takiej petycji. 

 

- Artur Wrona: ja myślę, żebyśmy jednak to przyjęli. W mojej opinii – raczej nie interesują 

mnie żadne środki z Unii Europejskiej, nawet milion złotych, czy milion euro nie zrekompensuje 

żadnego gwałtu, żadnego rozboju, żadnego morderstwa. To, że nie dostaniemy środków – trudno, 

poradzimy sobie bez tych środków, najważniejsze jest bezpieczeństwo. W bezpiecznym kraju 

możemy sobie gromadzić i budować nasze fundusze, a w kraju, który jest zagrożony będziemy 
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musieli znacznie większą część środków, które i tak dostaniemy z Unii Europejskiej przeznaczyć 

na obronę wewnętrzną, bo trzeba będzie pewnie zwiększyć etaty w Policji, jakieś dodatkowe 

godziny wypłacać, dokupywać sprzęt itp. W zasadzie to jest bez różnicy, jestem za tym, żeby to 

uchwalić jednak.  

 

- Roman Kucharski: ja się obawiam, że gdybyśmy uchwalili jakiś apel do Rządu to może się to 

na wiele nie przydać, bo nie wiadomo, czy będzie wzięte pod uwagę po prostu. 

 

- Wojciech Aleksander: to też nie jest w naszych kompetencjach. 

 

- Roman Kucharski: ja bym to tak sformułował, skutecznym sposobem będzie poczekać na 

decyzję, bo Prezydent elekt obiecał, że jedna z pierwszych decyzji to wypowiedzenie Paktu 

Migracyjnego.   

 

- Artur Wrona: jestem za tym, żeby to pozytywnie rozpatrzeć jednak. Mamy nowego 

Prezydenta, jeszcze nie jest zaprzysiężony, ale niedługo będzie. 

 

- Wojciech Aleksander: poczekajmy, co zrobi, mamy trzy miesiące na to.  

 

- Artur Wrona: nie ma, co się wstrzymywać, następnym razem na kolejnej Komisji będzie 

znowu to samo, też będziemy to wstrzymywać, bo będzie kolejna decyzja, będzie odwlekane 

w nieskończoność aż ten termin upłynie.  

 

- Wojciech Aleksander: ja uważam, że raz – to nie jest nasza kompetencja podejmowanie takiej 

petycji, a dwa – możemy sobie po prostu narobić sporo problemów podejmując taką petycję. 

Może to być źle odebrane i można mieć później z tego powodu jakieś konsekwencje. To nie jest 

w gestii samorządu, żeby podejmować taką petycję. 

 

- Roman Kucharski: ja jestem za tym, żeby poczekać, jak nowy Prezydent zacznie urzędowanie 

może coś wypowie się w tej sprawie odnośnie tej nielegalnej migracji. Dzisiaj i tak mamy głos 

jeden do jeden.  

 

- Artur Wrona: musimy poczekać na radnego Tomasza Pochronia i musimy przełożyć decyzję 

na kolejne posiedzenie.  

 

- Roman Kucharski: to dzisiaj wstrzymajmy się z decyzją. Decyzję podejmiemy na następnym 

posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
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Więcej pytań oraz uwag nie było. 

 

 

5. Wolne wnioski. 

Dyskusji nie było. 

 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji dokonał zamknięcia 

10 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

Protokołowała:       Przewodniczący Komisji:  

 

 

Karolina Ducinowska      Roman Kucharski 


